



Saeed Bin Jubair reports,

I asked Ibn Abbas, 'What is the reward of one who fasts the month of Ramdhan and knew its right?' He replied, wait, Ibn Jubair, I will tell you something, your ears never heard, nor has it ever come to your heart and know that what you have asked is the knowledge of the foremost and the last most. Saeed says, I left him, and early next morning I came to hear the hadeeth. I offered my Fajr prayers, reminded Ibn Abbas, and he said listen carefully ...

I heard the Prophet (sa) say, had you known what is for you in the holy month of Ramdhan, you would have increased thanking Him.

**1st Day** When the FIRST NIGHT of the month arrives, Allah forgives the sins of my nation, all of them, the hidden and the evident, and He elevates you by 2000,000 ranks, and He builds fifty cities for you.

**2nd Day** And He writes for you on the SECOND DAY, for every step you take on that day, the worship of a year and the reward of a prophet and He writes for you the fast of a year ...

**3rd Day** And on the THIRD DAY, for the count of hair on your body, He will give you a dome like building made of white pearls in the Jannatul Firdaus with 12,000 chambers in its highest level, each with a thousand rooms of Noor, with a thousand beds in each room with a Houri on it. A thousand angels will come to you every day with gifts...

**4th Day** And on the FOURTH DAY, Allah will give you in the Jannatul Khuld 70,000 palaces with 70,000 chambers in every palace with 50,000 beds in each chamber with a Houri on each bed and each Houri having a thousand maids serving her, the bracelet of the maids of the Houris is far better than Dunya with everything in it.

**5th Day** And on the FIFTH DAY, Allah will give you 1000 cities in Jannatul Mawaa with 70,000 houses in each city with 70,000 tables in each house with 70,000 dishes and each dish laid with 60,000 colorful foods, not one resembles the other ...

**6th Day** And on the SIXTH DAY, Allah will give you 100,000 cities in Dar al-Salaam with 100,000 houses in each city with a 100,000 gold beds in each house, the length of each bed 2000 cubits (forearms) with a spouse from among the Houris on each bed with 30,000 hairlocks on her face plaited with rubies and pearls and every lock held by 100 maids ....



- 7th Day** And on the SEVENTH DAY, Allah will give you in the Naeem Heaven [Jannatun Naeem] the reward of 40,000 martyrs and the 40,000 Siddiq (the trustworthy)
- 8th Day** And on the EIGHTH DAY, Allah will bestow unto you the reward of 60,000 worshippers and 60,000 pious.
- 9th Day** And on the NINTH DAY, Allah will you give all that He will give to a thousand warriors, a thousand in i'tekaaf and a thousand defenders of the frontiers.
- 10th Day** And on the TENTH day, Allah will grant you 70,000 of your wishes and the sun, the moon, the stars, the animals, the birds, the wild, every stone, every pebble, every wet, every dry, the fish in the seas, the seas, the leaves and all the trees will seek repentance for you  
...
- 11th Day** And on the ELEVENTH DAY, Allah writes for you the reward of 4 Hajjs and 4 Umras, each Hajj performed with one of the Prophets (as) and each Umra performed with one of the Siddiq (the trustworthy) or a Shaheed (martyr).
- 12th Day** And on the TWELFTH DAY, Allah replaces your sins with good, and He multiplies your good by multifolds and for good of yours, He writes a million hasnaat.
- 13th Day** And on the THIRTEENTH DAY, Allah writes for you the reward of the worship of the inhabitants of Macca and Madina and the count of every stone and pebble between Macca and Madina. He will grant shifa'at (intercession)
- 14th Day** And on the FOURTEENTH DAY, it will be as if you have met Prophet Adam and Nooh (as) and then Ibrahim and Moosa (as) and then Daood and Sulaiman (as) and with each one of the Prophets (as) you have worshipped Allah for 200 years.
- 15th Day** And on the FIFTEENTH DAY, Allah will grant you all your needs related to this World and the Hereafter. He will give you all that He gave to Prophet Ayyub (as). He will fulfill your duas. The bearers of the Throne will seek forgiveness for you. And on the Day of Judgment Allah will give you 40 Noors: 10 of them on your right, 10 on your left, 10 ahead and 10 from behind; all of them will escort you.
- 16th Day** And on the SIXTEENTH DAY, then when you will be raised from your grave, Allah will give you 60 suits to wear; he will give you a camel to ride, and He will send a cloud for you to shelter you from the heat of that Day.
- 17th Day** And on the SEVENTEENTH DAY, Allah says, 'I have forgiven them and their ancestors, and I have removed the hardships of the Day of Judgment from them'.
- 18th Day** And on the EIGHTEENTH DAY, Allah commands Jibraeel, Mikaeel, Israfeel and the Bearers of the Throne, the Kursi, and the Karrubiyoon, to seek forgiveness for the nation of



Muhammad, until the forthcoming year and on the Day of Judgement Allah will give you the reward of the warriors of Badr.

**19th Day** And on the NINETEENTH DAY, no angel remains in the skies or the earth, but that they seek the leave of their Lord, to visit your graves every day, and with each one of them carrying a gift and a drink.

**20th Day** And then, when you have completed TWENTY DAYS, Allah sends 70,000 angels to you, to protect you from every accursed Satan. For every day you have fasted, He writes for you 100 years of fasts. Between you and the Hell, He places a trench, and gives you the reward of reciting, the Torah, the Bible, the Zaboor and the Quran. And for the count of every feather on Jibrail (as), Allah will write for you the worship of one year. He will give you the reward of the Tasbeeh of the 'Arsh and the Kursi. And for every ayat of the Quran, He will wed you with a thousand Houris.

**21st Day** And on the TWENTY FIRST DAY, Allah will expand your grave by a thousand farsakh (3000 miles), He will remove its horror and darkness from you, Allah will make your graves, the graves of Shuhada, and will make your face like the face of Yusof, son of Yaqub (as).

**22nd Day** And on the TWENTY-SECOND DAY, Allah will send the Angel of Death to you as He had sent to the Prophets. He will remove the fear of Munkar and Nakeer from you. And from you, He will remove the sorrow of this world and the worry of the Hereafter.

**23rd Day** And on the TWENTY-THIRD DAY, you will pass on the Siraat with the Prophets, the truthful, the martyrs, and the noble, and as if you have fed every orphan and clothed every uncovered of my nation.

**24th Day** And on the TWENTY-FOURTH DAY, he will not depart from the world, but that he has seen his place in the Heaven. Every one of you will be given the reward of a thousand ill, and a thousand alienated, ousted in obedience of Allah from his homeland and the reward of the one who has freed a thousand slaves from the progeny of Ismael (as).

**25th Day** And on the TWENTY-FIFTH day, Allah builds for you one thousand green dome like buildings below the 'Arsh, with a tent shaped dome made of noor on them. The Lord of Glory says, Nation of Ahmad, "I am your Lord and you are My slaves and maids. In the shelter of My 'Arsh, dwell in these dome shaped buildings, eat, drink and enjoy; there is no grief, no worry, no sorrow for you.

O' nation of Muhammad, by My Greatness and Might, I will send you to the Heaven, such that the first-most and the last-most will be amazed. I will indeed, crown you with a thousand crowns of noor. I will mount everyone of you on a camel, I have made with noor-its reigns of



noor, with a thousand gold groves, with an angel on each grove, with a glowing wand in their hands, until you are admitted in the Heaven without being questioned.

**26th Day** When the TWENTY-SIXTH DAY arrives, Allah looks at you with Mercy. He forgives all your sins except bloodshed and theft. He purifies your homes from backchat, accusations and lies.

**27th Day** And on the TWENTY-SEVENTH DAY, it is as if you have helped every faithful man and woman, clothed 70,000 uncovered, served 1000 defenders of frontiers, and as if you have recited every Book revealed to the Prophets (as).

**28th Day** And on the TWENTY-EIGHTH DAY, Allah makes one hundred thousand cities of noor for you in the Jannatul Khuld. He will give you one hundred thousand silver palaces in the Jannatul Ma'waa. He will give you one hundred thousand houses made of amber in the Jannatun Naeem and one hundred thousand cities in the Jannatul Firdous with a thousand chambers in each city. And in the Jannatul Khuld, He will give one hundred thousand black pulpits, with one thousand saffron rooms in them with one thousand beds of pearls and rubies with a spouse on each bed from the Huris.

**29th Day** When the TWENTY-NINETH DAY, Allah gives you one million neighborhoods, with a white dome shaped building in each neighborhood, with a white camphor bed in each dome building, with a thousand beddings of green silk brocade on each bed, with a Hourri wearing seventy thousand dresses, with eighty thousand hairlocks fallen on her face, and each lock adorned with rubies and pearls.

**30th Day** And, when the THIRTY DAYS complete, for every day that passed on you, gives you the reward of one thousand martyrs, one thousand truthful, and fifty years of worship, and for a day's fast, he writes two thousand days of fasting, and the count of all that has grown in the River Nile, He will elevate your ranks. He will write your salvation from the Fire, your pass on the Siraat, and protection from the chastisement. The Heaven has a door named Rayyan, it will not open until the Day of Judgment. It will open for the faithful men and women from the nation of Muhammad (sa) who fasted. Ridhwan, the treasurer of the Heaven, will call, O' Nation of Muhammad (sa), rush towards the Rayyan gates, and it is from that door my nation will enter the Heaven. And one who is not forgiven in the month of Ramadhan, then in which month will he be forgiven?

**Translation Hayder Shirazi**  
**Ramadhan al-Mubarak 1441**  
**19 May 2020**



عن سعيد بن جبير قال سألت ابن عباس ما لمن صام رمضان و عرف حقه قال تهياً يا ابن جبير حتى أحدثك بما لم تسمع أذنك و لم يمر على قلبك فرغ نفسك لما سألتني عنه فما أردته إلا علم الأولين و الآخرين قال سعيد بن جبير فخرجت من عنده فتهيات له من الغد فبكرت إليه من طلوع الفجر فصليت الفجر ثم ذكر الحديث فحول وجهه إلي فقال اسمع مني ما أقول سمعت رسول الله ص يقول لو علمتم ما لكم في رمضان لزدتم لله شكرا

1. **إذا كان أول ليلة** منه غفر الله لأمتي الذنوب كلها سرها و علانيتها و رفع لكم ألفي ألف درجة و بنى لكم خمسين مدينة-
2. **و كتب الله لكم يوم الثاني** بكل خطوة تخطونها في ذلك اليوم عبادة سنة و ثواب نبي و كتب لكم صوم سنة
3. **و أعطاكم الله يوم الثالث** بكل شعرة على أبدانكم قبة في الفردوس من درة بيضاء في أعلاها اثنا عشر ألف بيت من النور في كل بيت ألف سرير على كل سرير حوراء يدخل عليكم كل يوم ألف ملك مع كل ملك هديةً و أعطاكم الله
4. **يوم الرابع** في جنة الخلد سبعين ألف قصر في كل قصر سبعون ألف بيت في كل بيت خمسون ألف سرير على كل سرير حوراء و مع كل حوراء ألف وصيفة خمار إحداهن خير من الدنيا و ما فيها
5. **و أعطاكم الله يوم الخامس** في جنة المأوى ألف مدينة في كل مدينة سبعون ألف بيت في كل بيت سبعون ألف مائدة على كل مائدة سبعون ألف قصعة في كل قصعة ستون ألف لون من الطعام لا يشبه بعضه بعضا
6. **و أعطاكم الله يوم السادس** في دار السلام مائة ألف مدينة في كل مدينة مائة ألف دار في كل دار مائة ألف بيت في كل بيت مائة ألف سرير من ذهب طول كل سرير ألفا ذراع على كل سرير زوجة من الحور العين عليها ثلاثون ألف ذؤابة منسوجة بالدر و الياقوت تحمل كل ذؤابة مائة جارية
7. **و أعطاكم الله يوم السابع** في جنة النعيم ثواب أربعين ألف شهيد و أربعين ألف صديق



8. و أعطاكم الله يوم الثامن مثل عمل ستين ألف عابد و ستين ألف زاهد
9. و أعطاكم الله يوم التاسع ما يعطي ألف عالم و ألف معتكف و ألف مرابط-
10. و أعطاكم الله يوم العاشر قضاء سبعين ألف حاجة و يستغفر لكم الشمس و القمر و النجوم و الدواب و الطير و السباع و كل حجر و مدر و كل رطب و يابس و الحيتان في البحار و الأوراق على الأشجار
11. و كتب الله لكم يوم حادي عشر ثواب أربع حجات و أربع عمرات كل حجة مع نبي من الأنبياء و كل عمرة مع صديق أو شهيد
12. و جعل الله لكم يوم ثاني عشر أن يبدل الله سيئاتكم حسنات و يجعل حسناتكم أضعاف [أضعافا و يكتب لكم بكل حسنة ألف ألف حسنة و كتب الله لكم
13. يوم ثالث عشر مثل عبادة أهل مكة و المدينة و أعطاكم الله بكل حجر و مدر ما بين مكة و المدينة شفاعة-
14. و يوم رابع عشر فكأنما لقيتم آدم و نوحا و بعدهما إبراهيم و موسى و عيسى و بعدهم داود و سليمان و كأنما عبدتم الله مع كل نبي مائتي سنة و قضى لكم
15. يوم خامس عشر كل حاجة من حوائج الدنيا و الآخرة و أعطاكم الله ما أعطى أيوب و استجاب الله دعاءكم و استغفر لكم حملة العرش و أعطاكم الله يوم القيامة أربعين نورا عشرة عن يمينكم و عشرة عن يساركم و عشرة أمامكم و عشرة خلفكم و أعطاكم الله
16. يوم سادس عشر إذا خرجتم من القبر ستين حلة تلبسونها و ناقة تركبونها و بعث الله إليكم غمامة تظلكم من حر ذلك اليوم
17. و إذا كان يوم سابع عشر يقول الله عز و جل إني قد غفرت لهم و لأبائهم و رفعت عنهم شدائد يوم القيامة-
18. و إذا كان يوم ثامن عشر أمر الله تبارك و تعالى جبرئيل و ميكائيل و إسرافيل و حملة العرش و الكرسي و الكرويين [الكروبيين أن يستغفروا لأمة محمد ص إلى السنة القابلة و أعطاكم الله يوم القيامة ثواب البدرين



- 19. وإذا كان يوم التاسع عشر** لم يبق ملكٌ في السماوات و الأرض إلا استأذنوا ربهم في زيارة قبوركم كل يوم و مع كل ملك هديةً و شرابٌ
- 20. فإذا تم لكم عشرون يوماً** بعث الله إليكم سبعين ألف ملك يحفظونكم من كل شيطان رجيم و كتب الله لكم بكل يوم صتمم صوم مائة سنة و جعل بينكم و بين النار خندقاً و أعطاكم ثواب من قرأ التوراة و الإنجيل و الزبور و الفرقان و كتب الله لكم بكل ريشة على جبرئيل ع عبادة سنة و أعطاكم ثواب تسبيح العرش و الكرسي و زوجكم بكل آية في القرآن ألف حوراء
- 21. و يوم أحد و عشرين** يوسع الله عليكم القبر ألف فرسخ و يرفع عنكم الظلمة و الوحشة و يجعل قبوركم قبور الشهداء و يجعل وجوهكم كوجه يوسف بن يعقوب ع
- 22. و يوم اثنين و عشرين** يبعث الله إليكم ملك الموت كما يبعث إلى الأنبياء ع و رفع عنكم هول منكر و نكير و يدفع عنكم هم الدنيا و عذاب الآخرة-
- 23. و يوم ثالث و عشرين** تمرّون على الصراط مع النبيين و الصديقين و الشهداء و الصالحين و كأنما أشبعتم كل يتيم في أمي و كسوتهم كل عريان من أمي
- 24. و يوم رابع و عشرين** لا تخرجون من الدنيا حتى يرى كل واحد منكم مكانه في الجنة و يعطى كل واحد منكم ثواب ألف مريض و ألف غريب خرجوا في طاعة الله و أعطاكم الله ثواب عتق ألف رقبة من ولد إسماعيل ع
- 25. و يوم خامس و عشرين** بنى الله لكم تحت العرش ألف قبة خضراء على رأس كل قبة خيمةٌ من نور يقول الله تبارك و تعالى يا أمة أحمد أنا ربكم و أنتم عبدي و إمائي استظلوا بظل عرشي في هذه القباب و كلوا و اشربوا هنيئاً ف لا خوفٌ عليكم و لا أنتم تحزنون يا أمة محمد و عزتي و جلالي لأبعثنكم إلى الجنة يتعجب منكم الأولون و الآخرون و لأتوجن كل واحد منكم بألف تاج من نور و لأركبن كل واحد منكم على ناقة خلقت من نور زمامها من نور في ذلك الزمام ألف حلقة من ذهب و في كل حلقة قائمٌ عليها ملكٌ من الملائكة بيد كل ملك عمودٌ من نور حتى يدخل الجنة بغير حساب-



- .26** وإذا كان يوم سادس وعشرين ينظر الله إليكم بالرحمة فيغفر لكم الذنوب كلها إلا الدماء و الأموال و قدس بينكم كل يوم سبعين مرة من الغيبة و الكذب و البهتان
- .27** وإذا كان يوم سابع وعشرين فكأنما نصرتم كل مؤمن و مؤمنة و كسوتهم سبعين ألف عاري و خدمتم ألف مرابط و كأنما قرأتم كل كتاب أنزل الله على أنبيائه
- .28** و يوم ثامن وعشرين جعل الله لكم في جنة الخلد مائة ألف مدينة من نور و أعطاكم الله في جنة المأوى مائة ألف قصر من فضة و أعطاكم الله في جنة النعيم مائة ألف دار من عنبر أشهب و أعطاكم الله في جنة الفردوس مائة ألف مدينة في كل مدينة ألف حجرة و أعطاكم الله في جنة النعيم مائة ألف منبر من مسك في جوف كل منبر ألف بيت من زعفران في كل بيت ألف سرير من در و ياقوت على كل سرير زوجة من الحور العين
- .29** وإذا كان يوم تاسع وعشرين أعطاكم الله ألف ألف محلة في جوف كل محلة قبة بيضاء في كل قبة سرير من كافور أبيض على ذلك السرير ألف فراش من السندس الأخضر فوق كل فراش حوراء عليها سبعون ألف حلة و على رأسها ثمانون ألف ذؤابة و كل ذؤابة مكللة بالدر و الياقوت
- .30** فإذا تم ثلاثون يوما كتب الله لكم بكل يوم مر عليكم ثواب ألف شهيد و ألف صديق و كتب الله لكم عبادة خمسين سنة و كتب الله لكم بكل يوم صوم ألفي يوم و رفع لكم بعدد ما أنبت النيل درجات و كتب لكم براءة من النار و جوازا على الصراط و أمانا من العذاب و للجنة باب يقال له الريان لا يفتح ذلك إلى يوم القيامة ثم يفتح للصائمين و الصائمات من أمة محمد ص ثم ينادي رضوان خازن الجنة يا أمة محمد هلموا إلى الريان فتدخل أمي من ذلك الباب إلى الجنة فمن لم يغفر له في شهر رمضان ففي أي شهر يغفر له و لا حول و لا قوة إلا بالله العلي العظيم